

# 國立高雄餐旅大學學生華語能力檢定獎勵實施要點

112年09月21日本校語文中心112學年度第1學期第2中心會議審議通過

- 一、 本校為鼓勵學生增強其華語能力，以提升競爭力，特訂定本要點。
- 二、 本要點華語獎勵之對象為本校有學籍之境外生於在學期間(新生自入學當年度八月一日起算，含外籍生、僑生及港澳生)參加本要點所列之華語能力檢定考試，符合各級獎勵標準者。
- 三、 本要點華語獎勵級數分為五級，檢測種類、各級數通過標準及獎勵金額(詳如附表一)。限當年度及前一年度且在學期間通過檢定考試獎勵標準，方可申請。
- 四、 每位學生在學期間以申請一次為限，但同一張證照已獲得本校其他獎補助者，不得再重覆提出申請。
- 五、 每位學生在學期間同一張證照已獲得本校其他獎補助者或已申請本法同等級獎勵者，不得重覆提出申請。
- 六、 申請時間：每學期收件一次，第一學期截止日為十一月三十日，第二學期截止日為五月三十日。逾期申請者，概不受理。
- 七、 申請程序：學生填妥華語能力檢定獎勵申請表(詳如附表二)，並檢附成績單正本及影本各一份、當學期註冊戳記之有效學生證影本、學生本人金融帳戶存簿封面影本，於前點規定期限前送至語文中心辦理。
- 八、 獎勵金經費額度及來源：
  - (一)獎勵金總額視當年度經費編列預算，獎勵金額核發完畢，不再受理申請。
  - (二)本要點所需經費由語文中心高教深耕計畫支應。
- 九、 本要點經語文中心會議通過後實施，修正時亦同。

本規章負責單位：語文中心

## 國立高雄餐旅大學學生華語能力檢定獎勵一覽表

華語能力檢定獎勵一覽表			
獎勵級別	證照名稱	獎勵標準	獎勵金額 (新台幣)
基礎	華語文能力測驗 (TOCFL 正式考試) (測驗類型含聽讀)	通過 TOCFL A2 級能力測驗認證	1,500 元
進階		通過 TOCFL B1 級能力測驗認證	2,000 元
高階		通過 TOCFL B2 級能力測驗認證	2,500 元
流利		通過 TOCFL C1 級能力測驗認證	3,000 元
精通		通過 TOCFL C2 級能力測驗認證	3,500 元

# Implementation Directions for Chinese Language Proficiency Test Incentive for Students of National Kaohsiung University of Hospitality and Tourism

Reviewed and adopted by the second center meeting of the Language Center of the university in the first semester of the 2023 academic year on September 21, 2023

1. In order to encourage students to enhance their Chinese language skills and enhance their competitiveness, our university has formulated these Directions.
2. The Chinese language incentive in the Directions are targeted at international students with student status in our university who have taken the Chinese language proficiency test listed in the Directions during their studies (New students will be counted from August 1 of the year of enrollment, including foreign students, overseas students, and students from Hong Kong and Macao) and who meet the incentive standards at various levels.
3. The Chinese language incentive levels for the Directions are divided into five levels. The types of testing, passing standards for each level, and incentive amounts are detailed in Attached Table 1). Only those who have passed the qualifying examination incentive standards during the current year and the previous year and during their studies can apply.
4. Each student can only apply once during the studies. However, those who have received other incentives or subsidies from the university for the same certificate are not eligible to apply again.
5. Each student who has received other incentives or subsidies from the university or has applied for incentives of the same level under the Directions for the same certificate during the studies is not eligible to apply again.
6. Application time: Applications are accepted once per semester. The deadline for the first semester is November 30th, and the deadline for the second semester is May 30th. Late applications will not be accepted.
7. Application procedures: Students fill out the Chinese Language Proficiency Test Incentive Application Form (see Attached Table 2 for details), attach an original copy and a photocopy of their transcript, a photocopy of their valid student ID card with the registration stamp for the current semester, and a photocopy of the cover of the student's financial account passbook, and send them to the Language Center for processing before the deadline specified in the previous point.
8. Amount and source of incentive funds:
  - (1) The total amount of incentives will be budgeted based on the current year's funds. Once the incentive amount has been used up, applications will no longer be accepted.
  - (2) The funds required for the Directions are supported by the Higher Education Sprout Project of the Language Center.
9. The Directions come into force after adopted by the Language Center Meeting and the same shall apply to any amendments thereto.

**Responsible unit for these regulations: Language Center**

List of Chinese Language Proficiency Test Incentive for Students of National  
Kaohsiung University of Hospitality and Tourism

<b>List of Chinese Language Proficiency Test Incentive</b>			
<b>Incentive Level</b>	<b>Certificate Name</b>	<b>Incentive Standards</b>	<b>Incentive Amount (New Taiwan Dollar)</b>
Basic	Chinese Language Proficiency Test (TOCFL official examination) (Test types include listening and reading)	Passed the TOCFL Level A2 proficiency test certification	NT\$ 1,500
Advanced		Passed the TOCFL Level B1 proficiency test certification	NT\$ 2,000
High Level		Passed the TOCFL Level B2 proficiency test certification	NT\$ 2,500
Fluent		Passed the TOCFL Level C1 proficiency test certification	NT\$ 3,000
Proficient		Passed the TOCFL Level C2 proficiency test certification	NT\$ 3,500